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آمریکا به دنبال امتیازگیری است

رویدادی که بر آن اجماع وجود دارد

دولت  و مجلس پیگیر مجازات 
عاملان شهادت »سردار«

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس با تاکید بر اینکه باید 
عاملان و آمران شهادت سردار سلیمانی محاکمه 
شوند گفت که دولت و مجلس پیگیر مجازات 
عاملان شهادت سردار سلیمانی است. یعقوب 
رضازاده ادامه داد: از همان ابتدای وقوع حادثه 
تروریستی، دولت و وزیرخارجه سابق، مجلس و 
فرماندهی کل سپاه، شورای امنیت، شورای امنیت، 
ستاد کل نیروهای مسلح و... تاکید داشتند که باید 
مسببان ترور سردار سلیمانی شناسایی شده و 
چهره و ماهیت آنها در مجامع بین المللی افشا شود. 
همچنین محاکمه شده و به اشد مجازات محکوم 
شوند. این عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه قطعا وزیر خارجه، رئیس جمهوری 
و مجلس به دنبال مجازات عاملان شهادت سردار 
سلیمانی هستند گفت که از همان ابتدا مشخص 
بود که پشت صحنه ترور شهادت ناجوانمردانه 
شهید سلیمانی آمریکا و رژیم صهیونیستی بودند 

که اکنون هم خودشان اذعان می کنند. 

اتهام اتحادیه اروپا علیه ایران
وزرای خارجه کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
امروز در نشستی ایران را به ایجاد بی ثباتی در 
منطقه متهم کردند. وزرای خارجه کشورهای عضو 
اتحادیه اروپا روز دوشنبه سند شراکت راهبردی با 
کشورهای حوزه خلیج فارس را تصویب کردند. 
اتحادیه اروپا در این جلسه با متهم کردن ایران به 
ارسال موشک به شبه نظامیان مسلح اعلام کرد که 
این مساله موجب نگرانی ما شده است. این اتحادیه 
همچنین مدعی شد که ایران به طور مستقیم و یا از 
طریق نمایندگانش ثبات منطقه را تهدید می کند. 
وزرای خارجه کشورهای عضو اتحادیه اروپا در 
جریان تصویب سند شراکت راهبردی همچنین 
تاکید کردند که کشورهای عربی خلیج)فارس( 
شرکایی مورد اعتماد در زمینه انرژی و تضمین 
تعادل بازار جهانی هستند ادعاهای اتحادیه اروپا 
درحالی مطرح می شود که جمهوری اسلامی ایران 
همواره تلاش های فراوانی برای ایجاد ثبات در 

منطقه و حل بحران های آن کرده است. 

 رجزخوانی وزیر جنگ 
رژیم صهیونیستی 

وزیر جنگ رژیم صهیونیستی با تکرار ادعای 
قصد ایران برای هدف قرار دادن شهروندان 
اسرائیلی، گفت که در صورت انجام شدن چنین 
اقدامی، این رژیم در زمان و مکان انتخابی خود 
پاسخی قاطع خواهد داد. بنی گانتس، وزیر جنگ 
رژیم صهیونیستی، امروز دوشنبه در جلسه 
کنست گفت که این رژیم در حال تشکیل یک 
»ائتلاف دفاع هوایی در خاورمیانه« تحت رهبری 
آمریکاست. گانتس به کنست گفت که به نهادهای 
امنیتی رژیم صهیونیستی هشدار داده است در 
صورت حمله به اسراییلی ها از سوی ایران در 
ترکیه، »پاسخی قاطعانه« بدهند. او در کمیته 
روابط خارجی و دفاعی کنست مدعی شد، برخی 
پاسخ های احتمالی پیش روی اسرائیل قرار دارند، 

از جمله اهدافی بالقوه برای حمله. 

بالگردی به دلیل نبودِ قطعه 
زمین گیر نمی شود

توان  افزایش  از  ارتش  هوانیروز  فرمانده 
ساخت قطعات بالگردی با بهره گیری از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان کشور خبر داد. امیر 
سرتیپ یوسف قربانی با اشاره به رشادت خلبانان و 
کادر پروازی هوانیروز در دوران دفاع مقدس اظهار 
داشت: هوانیروز به عنوان یک نیروی بازدارنده نظام، 
در همان روزهای نخستین تجاوز دشمن بعثی به 
کشور، توانست جلوی یگان های پیاده و مکانیزه 
این رژیم را سد و ضربات مهلکی را بر آنها وارد کند. 
وی به نقش نیروی هوایی ارتش در متوقف کردن 
موتور محرکه رژیم بعثی و پیشروی هایش در داخل 
کشور اشاره و عنوان کرد: در آن دوران که نیروی 
زمینی ارتش بنا به شرایط انقلابی، تحت تأثیر 
تحولات عمده قرار گرفته بود و آن انسجام لازم را 
نداشت، نیروی هوایی ارتش عملیات های متعددی 
را علیه دشمن بعثی انجام داد و زیرساخت های 
دشمن را با بمباران های متعدد از بین برد، سپس 
نیروی زمینی ارتش نیز با حمایت مردم توانست 
در سرپل ذهاب و جبهه های جنوب کشور، جلوی 

پیشروی دشمن را بگیرد. 

 ایران بیشترین بار پناهندگان 
را بر دوش می کشد

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان به 
مناسبت روز جهانی پناهنده گفت: ایران بر اساس 
معیارهای اسلامی، انسانی و با حفظ مصالح و در 
بین کشورهای منطقه بیشترین بار پناهندگان 
را بر دوش می کشد. حسن کاظمی قمی در 
توییتی نوشت: جمهوری اسلامی ایران بر اساس 
معیارهای اسلامی، انسانی و با حفظ مصالح و در 
بین کشورهای منطقه بیشترین بار پناهندگان 
را بر دوش می کشد. عملکرد مدعیان حقوق بشر 
در میزان پذیرش پناهندگان افغانستانی، سوری و 
عراقی و برتر دانستن پناهندگان اوکراینی خلاف 
ادعای آنهاست. وی ادامه داد: ایران بدون حمایت 
سازمان های مدعی بین الملل، در بحران اخیر 
افغانستان صدها هزار پناهجوی جدید را در خود 
جای داده و اکنون میلیون ها پناهنده را تحت 

پوشش خدمات خود قرار داده است. 

خبـــر

 عبدالرضا فرجی راد
تحلیلگر مسائل بین الملل

علیرضا تقوی نیا
 تحلیلگر مسائل بین الملل

رئیس قوه قضائیه: 

از انجام امور نمایشی و پرهزینه در هفته قوه قضائیه پرهیز شود
رئیس قوه قضائیه با اشاره به در پیش بودن 
هفته قوه قضائیه و ضرورت اطلاع رسانی و 
تبیین برنامه ها و اقدامات صورت گرفته طی 
یک سال اخیر از ناحیه مسئولان بخش های 
مختلف دستگاه قضا، به همه آنها تکلیف کرد که 
با توجه به شرایط کشور از انجام امور و برنامه های 
نمایشی و تبلیغاتی صرف و پرهزینه برای معرفی 
دستاوردهای خود به جد اجتناب و پرهیز کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، ضمن 
تبریک فرارسیدن هفته قوه قضائیه و گرامیداشت 
.. دکتر بهشتی، اظهار  . سالگرد شهادت آیت ا
کرد: شهید بهشتی انسانی با تقوا، اندیشمند، 
خردورز، مدیر، مدیرپرور، عالم و عالم پرور بودند؛ 
لذا وجود ایشان برای دشمنان کینه توز و قسم 
خورده انقلاب و کشور ما قابل تحمل نبود. رئیس 
دستگاه قضا با بیان اینکه شهید بهشتی نه تنها 
برای اداره دستگاه قضا که برای اداره حکومت 
دارای طرح و ایده بود، به اقدامات تخریبی دشمن 
برای ترور شخصیت وی قبل از ترور فیزیکی اش 
اشاره کرد و گفت: دشمن با ابزار و جنودش، 
دروغ ها و نسبت های ناروایی را در مورد شهید 
بهشتی مطرح کرد و فضاسازی هایی را علیه او 
ترتیب داد اما از آنجا که خداوند حامی انسان های 
باایمان و دارای عمل صالح است، عزت و یاد 
شهید بهشتی جاودانه شد و او برای همیشه 
در تاریخ ماند.  رئیس عدلیه با تاکید بر مقوله 
مطالبه گری مقامات و مسئولان قضائی از خود 
و زیرمجموعه شان و ضرورت اهتمام ویژه آنها 

به رفع ایراداتی که خود و مجموعه شان دارند، 
تصریح کرد: ما باید مطالبه گر باشیم، اما قبل 
از هر چیز و هرکس باید از خودمان مطالبه 
داشته باشیم؛ چراکه اگر از خودمان غافل شویم، 
تبعات نامطلوبی دامن گیر ما خواهد شد و در 
ایفای وظایف و مسئولیت های خود در راستای 
احقاق حق، ابطال باطل، صیانت از بیت المال و 
مبارزه با فساد با مشکل مواجه می شویم. »ایجاد 
ساختار و قوانین متناسب و مدیریت واحد در امر 
پیشبرد هوشمندسازی دستگاه های حکومتی«؛ 
پیشنهادی بود که حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در جریان نشست شورای عالی قوه 
قضائیه خطاب به مقامات و دست اندرکاران دولت 
و مجلس مطرح کرد.  رئیس قوه قضائیه در همین 
زمینه با تبیین و تشریح اقتضائات دنیای امروز 
و تأثیر فراوان امر هوشمندسازی و الکترونیکی 
کردن امور در همه ساحت ها و شئون اداره کشور 
بیان کرد: با وجود تاکیداتی که در چارچوب 
برنامه های توسعه درخصوص امر ایجاد ساختار و 
قوانین متناسب و مدیریت واحد هوشمندسازی 
دستگاه ها و فرآیندهای اداره کشور شده است، اما 
متأسفانه تاکنون این مهم به صورت کامل تحقق 
پیدا نکرده است. رئیس قوه قضائیه اظهار کرد: 
باید تمهیداتی اتخاذ شود تا امور و فرآیندهای 
اداره کشور و دسترسی دستگاه های مختلف به 
اطلاعات مورد نیاز مبتنی بر سیستم برخط و 
در عین حال با رعایت جهاتی نظیر حفظ امنیت 
داده ها و حریم خصوصی افراد جامعه باشد. رئیس 

دستگاه قضا تحقق کامل بانک جامع اطلاعاتی 
در کشور را موضوعی ضروری و مهم برای اداره 
مطلوب تر امور دانست و به نقش و تأثیر این مقوله 
در ساحت ها و شئون مختلف اقتصادی و اجتماعی 
نظیر شناسایی مؤدیان مالیاتی، خانه های خالی 
از سکنه، تقویت بیمه سلامت، ساماندهی یارانه ها 
و غیره اشاره کرد. رئیس قوه قضائیه در ادامه با 
اشاره به ضرورت پرهیز از بازداشت و زندانی کردن 
غیرضرور افراد و متهمان و اتخاذ تدابیری برای 
حبس زدایی و کاهش جمعیت کیفری در عین 
حال به مسئولان ذیربط قضائی موکداً تاکید کرد 
که نسبت به تعقیب، محاکمه و اجرای به موقع 
احکام افراد شرور، سارق و مخل امنیت و آرامش 
مردم تمامی تلاش و مساعی خود را به کار گیرند. 
قاضی القضات در همین رابطه علاوه بر نقش 
مسئولان قضائی به مسئولیت ضابطین و ماموران 
انتظامی و امنیتی نیز در کمک و مساعدت به 
افراد زیان دیده و بزه دیده در راستای شناسایی 
بزهکاران اشاره و تصریح کرد: بسیاری از افراد 
زیان دیده و بزه دیده امکان آنکه خودشان به 
شناسایی و معرفی اموال فرد بزهکار بپردازند را 
ندارند؛ همچنین ممکن است آنها توانایی معرفی 
وکیل و یا دفاع از خود در محکمه را نداشته باشند 
لذا مسئولان و دست اندرکاران قضائی، انتظامی و 
امنیتی به عنوان ماموران حکومت باید به کمک 
و مساعدت بزه دیدگان بشتابند تا فرایندهای 
مربوطه در امر شناسایی و دستگیری فرد بزهکار 

و احقاق حق فرد زیان دیده طی شود.

آمریکایی ها با تمام اظهارات ضد و نقیض باز هم دنبال 
احیای برجام هستند اما با توجه به شروطی که ایران گذاشته 
آنها نمی خواهند اکنون و در این موقعیت شروطی که ایران 
گذاشته را بپذیرند و اگر هم بپذیرند می خواهند امتیازی در 
مقابل آن بگیرند که این مقداری برای ایران سخت است آن 
امتیاز را به آمریکایی ها بدهد. لذا یک سیاستی را در پیش 
گرفتند که چه از نظر سیاسی و چه از نظر اقتصادی و تحریم 
مقداری به ایران فشار بیاورند و از آن طرف ایران مجبور شود 
که امتیازاتی بدهد. لذا اکنون آمریکایی ها این سیاست را در 
پیش گرفته اند و معلوم نیست نتیجه این سیاست چه شود. 
خب؛ طبیعتا از نظر سیاسی هم می بینیم که آمریکایی ها در 
منطقه نیز همراه با اسرائیل و عربستان و... فعال شدند و به 
ویژه با سفری که بایدن به عربستان خواهد داشت و رهبران 
کشورهای مهم عرب منطقه جمع خواهند شد. آنها درصدد 
خواهند بود از نظر تحریم ها شرکت های داخلی و خارجی 
را بیشتر تحت فشار قرار دهند که به نظر می رسد در آینده 
روی فروش نفت نیز بیشتر فشار بیاورند. به ویژه بعد از اینکه 
بتوانند این مجوز را پس از سفر بایدن از عربستان بگیرند که 
عربستان نفت بیشتری را به بازار رها کند.  اینها سیاست های 
آمریکاست که فعلا مدنظر دارند. مگر اینکه مذاکرات پنهان با 
واسطه های قطر، عمان و اتحادیه اروپا  برقرار شود و چیزهای 
دیگری مطرح شود و بخواهند تبادلاتی انجام دهند که آن 
تبادلات خارج از ذهن فعلی ما باشد و طبیعتا آن زمان دیگر 
وضعیت متفاوت خواهد شد. البته عربستان و اسرائیل روی 
سفر بایدن به منطقه خیلی مانور می دهند و خود بایدن نیز 
وقتی در آمریکا مورد انتقاد قرار گرفت که چرا به عربستانی 
که ضد حقوق بشر عمل می کند  سفر می کنید، گفت: »سفر 
ما به جده با هدف دیدار با محمد بن سمان نیست بلکه یک 
نشست دسته جمعی است که بن سلمان نیز یکی از اعضای 
آن است.«  در واقع یک گردهمایی عربی را برجسته کردند 
که از درون آن نوعی همکاری امنیتی بیرون  آید.چون بایدن 
هم چندین بار بر روی همکاری های امنیتی صحبت کرده 
و اسرائیلی ها نیز اسم آن را همکاری های هوایی دفاعی 
گذاشته اند.کشورهای این نشست نیز شامل 6 کشور عربی 
خلیج فارس، اردن، مصر، آمریکا و احتمالا عراق هستند. 
البته حضور عراق نیز خیلی اهمیت دارد که قرار است در این 
نشست شرکت کند بالاخره می خواهند مجموعه ای را شکل 
دهند که به لحاظ هوایی با هم هماهنگ باشند و احتمالا 
سامانه گنبد آهنین را به عرب هایی مثل بحرین، عربستان، 
امارات در خلیج فارس بفروشند. طبیعتا یک هماهنگی 
در آینده خواهیم دید؛ مگر اینکه آمریکایی ها قبل از آن 
احساسی را داشته باشند که با ایران به توافقی می رسند که 
در آنجا از فشار هایی که در این مساله روی آنها می آید شانه 

خالی کنند. 

در کشور لبنان به دلیل تنوع طوایف و وابستگی گروه ها و 
احزاب سیاسی به کشورهای خارجی، معمولا بر سر مسائل 
مختلف اجماع وجود ندارد و بالعکس در اکثر مواقع اختلاف 
نظر شدیدی نیز حاکم است اما اقدام اخیر رژیم صهیونیستی 
در اکتشاف گاز در نقاط مورد مناقشه آبی با لبنان، خشم و 
عصبانیت لبنانی ها از طیف های گوناگون را شامل شده 
است . خصوصا که طی سال های اخیر تحریم های اقتصادی 
وضعیت معیشتی ساکنان عروس خاورمیانه را تحت تاثیر 
جدی قرار داده و هر گونه مجرا و مسیری برای رهایی از 
این شرایط سخت، مورد اجماع و خواست همگانی خواهد 
بود. دبیرکل حزب ا... نیز در سخنرانی اخیر خود به همین 
نکته اشاره کرد که راه حل فوری اقتصاد لبنان استخراج 
نفت و گاز از مدیترانه است و در صورت رخ دادن این امر، 
معیشت شهروندان این کشور متحول می شود. حال که 
رژیم صهیونیستی در اوج مشکلات اقتصادی لبنان و علی 
رغم تهدیدهای مقامات لبنانی، در مناطق مورد مناقشه 
قصد اکتشاف گاز را دارد. به نظر اتفاق نظری در میان 
لبنانی ها برای مقابله با این رژیم ایجاد شده است. حزب 
ا... اعلام کرده در صورت لزوم و درخواست دولت می تواند 
با قدرت نظامی سکوهای اکتشاف را هدف قرار دهد و از 
ابزار لازم برای تحقق این امر نیز برخوردار است. از طرف 
دیگر رئیس جمهور، رئیس مجلس و نخست وزیر لبنان 
نیز به اقدام اسرائیل اعتراض جدی کرده اند و سمیر جعجع 
متحد سنتی صهیونیست ها نیز جرات نکرده علیه این اظهار 
نظرها سخنی بگوید زیرا به وجهه اش آسیب جدی وارد 
می شود. در نتیجه به نظر می رسد اگر بنای محور مقاومت 
بر پاسخگویی اساسی به اسرائیل در شرایط کنونی و تغییر 
بیشتر توازن قدرت در غرب آسیا باشد، بهترین دستاویز 
همین بحران مورد مناقشه لبنان و صهیونیست هاست و در 
لبنان نیز اجماع و اتفاق آرا بر سر جلوگیری از دزدی اسرائیل 
از منابع لبنانی ها وجود دارد و ایضا حزب ا...  نیز ادوات و ابزار 
مورد نیاز برای بازداشتن صهیونیست ها از استخراج گاز 
را در زرادخانه خود ذخیره کرده است. در مجموع به نظر 
می رسد که دفاع از منابع انرژی لبنان با وجود اختلافاتی که 
در داخل این کشور وجود دارد، مورد اتفاق همگان و همه 
جریان هاست و مشخصا این اتحاد سبب می شود تا اسرائیل 
در این برهه زمانی با مشکلی جدی مواجه شود و در یک 
جبهه دیگر نیز درگیر شود که کاهش توان آن را در پی 
خواهد داشت. این اتفاقات در برهه ای از زمان که خاورمیانه 
با تنش هایی مواجه است و بایدن نیز به منطقه سفر می کند، 
مشخصا به یک چالش جدی بدل خواهد شد که حتی شاید 

تبعات بین المللی در پی داشته باشد. 

آرمان ملی : 30خرداد آخرین روزی بودم که 
سعید خطیب زاده در پشت تریبون سخنگویی وزارت 
خارجه به سوالات پاسخ داد. شخصیت 45 ساله که 
هیچگاه اسیر هیاهوهای عرصه بین الملل نشد و حتی 
زمانی که سوالات شیطنت آمیز از او شد، با سعه صدر 
پاسخ هایی ارائه کرد که خدشه ای به منافع ملی وارد 
نکند. 26 مرداد99 با حکم محمدجوادظریف به عنوان 
سخنگوی وزارت خارجه معرفی شد و به رغم تلاش 
رقیب برای حذف همه یاران ظریف از وزارت خارجه 
اما مشی جوان ترین سخنگوی وزارت خارجه کشور 
چنان نبود که دلیلی برای کنار گذاشتنش باشد.  
خطیب زاده پیش از حضور در جایگاه سخنگو بر کرسی 
معاون پژوهشی و مطالعاتی مرکز مطالعات سیاسی و 
بین المللی وزارت امور خارجه حضور داشت. برخی این 
گمانه را مطرح کردند که »ناصر کنعانی چافی«، رئیس 
دفتر حفاظت منافع جمهوری اسلامی ایران در مصر 
جایگزین سعید خطیب زاده در این جایگاه خواهد شد. 
خطیب زاده روز گذشته در آخرین حضورش چنین به 

سوالات خبرنگاران پاسخ داد: 
  آخر هفته میزبان آقای لاوروف وزیر خارجه 

روسیه خواهیم بود. 
  استعفای علی باقری: کلیه کارها و اقدامات 
در درون وزارت خارجه در حال انجام است و 
مذاکره کنندگان ما بی توجه به برخی از شایعات که با 

هدف ساخته می شود کار خود را می کنند. 
  همچنان در مسیر دیپلماسی حرکت می کنیم 
و به رغم تمامی بدعهدی های آمریکا و ادامه مسیر 
ترامپ از سوی دولت آمریکا این قطار هنوز از ریل خود 
خارج نشده است و اگر اکنون در این نقطه قرار داریم 
به خاطر این است که آمریکا در سال 20۱۸ به صورت 
یک طرفه و غیرقانونی از برجام خارج شد و سیاست 
فشار حداکثری را اعمال کرد. سیاستی که به تعبیر 
خودشان به یک شکست مفتضحانه منجر شده است. 
امیدواریم طرف آمریکایی به مسیری که نتیجه آن 
امضای توافق است برگردد. ما برای حصول یک توافق 
خوب، پایدار و موثر آمادگی داریم و همه زمینه ها را 

نیز برای رسیدن به آن آماده می دانیم. 
    سیاست یک بام و دو هوای واشنگتن سال هاست 
برای همه روشن شده است. از یک طرف اظهارات 
مقامات کنونی آمریکا را می شنویم که می گویند 
می خواهند خطا و اشتباهات دولت ترامپ را جبران 
کنند، حقوق بین الملل را رعایت کنند و کنشگر 
مسئولی در نظام بین الملل باشند ولی از طرف دیگر در 
عمل همان سیاست های شکست خورده دولت ترامپ 
را شاهد هستیم و آن رفتارهای قانون گریزانه ادامه 
دارد. تنها چیزی که می توان در این ارتباط گفت همان 
ضرب المثل معروف فارسی است که قسم حضرت 
عباس را باور کنیم یا دم خروس را؟ این گونه رفتارها از 
سوی آمریکا باعث افزایش بی اعتمادی جامعه جهانی 
به این کشور شده و ما هم به خاطر همه این دلایل باید 

مراقب منافع و حقوق مردم بزرگ ایران باشیم. 
  بدهی وزارت برق عراق به وزارت نیروی ایران 

پرداخت شده است. 
  دولت جدیدی در کره جنوبی سر کار آمده 
است. آنها حرف ها و وعده هایی داده اند از جمله اینکه 
می خواهند بدهی خود به ایران را پرداخت کنند ولی 
تاکنون حرکتی در این زمینه انجام نداده اند و ما منتظر 
هستیم که ببینیم که تفاوت دولت جدید کره با دولت 
عهدشکن قبلی در این زمینه چیست. به دولت جدید 
کره جنوبی فرصت می دهیم که به صورت عملی نشان 
دهد که مثل دوستان مان در منطقه چه اقدام عملی 

برای پرداخت بدهی خود به ایران انجام می دهند.
  یکی از مهم ترین پرونده ها ادامه همکاری ها با 
ترکیه است. طی سال های گذشته یکی از باثبات ترین 
روابط را با ترکیه داشته ایم. در مورد زمان انجام این 
سفر دو طرف در حال رایزنی و گفت وگو هستند تا 
تاریخ مناسبی را پیدا کنند و ان شاءا... به زودی این 

سفر انجام خواهد شد. 
اخباری درباره سفر جو بایدن رئیس جمهور آمریکا 
به منطقه شنیده ایم، البته در مورد آنچه که رخ می دهد 
در حال حاضر قضاوتی نمی کنیم ولی آنچه که مهم 
است این است که رژیم اشغالگر قدس همواره تلاش 

می کند از هر چیزی برای اهداف و نیات شوم ضد 
ثبات، ضد امنیت و ضد صلح خود در این منطقه و 
علیه جمهوری اسلامی ایران استفاده کند و هر چیزی 
را گروگان این اهداف و موضع کرده است. مقامات 
واشنگتن و برخی از کشورهای منطقه باید توجه کنند 
که در ادامه مسیر رژیم صهیونیستی طراحی کرده 
قرار نگیرند. فعلا منتظر می مانیم که ببینیم در آینده 

چه خواهد شد. 
  همیشه توصیه ما به آقای گروسی این بوده که 
در چارچوب وظایف فنی خود اظهارنظر کند. اگر 
آژانس همچنان سوالی داشته باشد مسیر آن رفت 
و برگشت هاست در چارچوب توافق شده نه اقدامات 
رسانه ای. مسیر وین در این مدت طی شده و این 
مسیری است که در این مدت کار خود را طی کرده 
است و قطار دیپلماسی در حال انجام کار خودش 

است. 
  در فضای نخبگی و کارشناسی ما اظهارات 
مختلفی مطرح می شود که ما نیز این اظهارات را 
می شنویم ولی آنچه که موضع ایران است این است 
که ایران به عنوان یکی از امضاکنندگان اولیه پادمان 
همواره به NPT پایبند بوده و در همین چارچوب 
همکاری های فنی خود را با آژانس داشته است و اجازه 
بدهید که در حال حاضر در همین چارچوب روابط 
خود را ادامه دهیم و همکاری ها و فعالیت های خود 

را به پیش ببریم. 
  آمریکا بیش از حد ممکن از ابزار تحریم در 
نظام بین الملل استفاده کرده تا حدی که برخی 
از تحریم های آنها شوخی است. فارغ از آنچه در 
مذاکرات وین اتفاق می افتد، ما مسیر خنثی سازی 
تحریم ها را با قوت و جدیت پیگیری کرده و می کنیم. 
واشنگتن مسبب وضعیتی است که در حال حاضر در 
مذاکرات وین شاهد آن هستیم. اگر آمریکا بپذیرد تمام 
تعهداتش را انجام دهد و ما به آن اطمینان در مورد رفع 
تحریم ها، تضامین و انتفاع قطعی اقتصادی ایران از 
احیای برجام برسیم، می توانیم به وین برویم و توافق 
کنیم. در یک تحریمی که آمریکا اضافه می کند، هر 
چقدر هم شکلی، کار خودش را سخت تر می کند. آنچه 
ما می بینیم این است که عناصری در داخل آمریکا، 
دولت آمریکا و کاخ سفید کاملا کمر همت بسته اند 
که میراث ترامپ را حفظ کنند. آنها نمی توانند هم 
میراث ترامپ را حفظ کنند و هم به برجام برگردند و 

این امکان وجود ندارد. 

مذاکره کنندگان ما بی توجه به شایعات کار خود را می کنند

آخرین خطابه خطیب زاده!
  قطار مذاکرات از ریل خارج نشده است

رئیس جمهور یکی از اولویت های سیاست 
خارجی ایران را نقش آفرینی موثر در افزایش 
همگرایی منطقه ای از طریق گسترش تجارت از 
مسیر ایران دانست و اظهار داشت: ایران جایگاه 
منحصر به فردی در جغرافیای راهبردی منطقه 
دارد و می تواند مسیر اتصال بین منطقه ای از شرق و 
جنوب آسیا به اروپا باشد. آیت ا... دکتر سید ابراهیم 
رئیسی در مراسم، آغاز فعالیت ترانزیت تمام ریلی 
اولین قطار کانتینری از کریدور ایران به ترکیه سفر 
رئیس جمهور قزاقستان به تهران را نقطه عطف و 
گامی بلند در مسیر ارتقای روابط دو کشور توصیف 
کرد و گفت: لازم می دانم از مسئولان راه آهن ایران 
و قزاقستان برای اجرای این کار مشترک و ماندگار 
قدردانی کنم. آغاز فعالیت این مسیر ریلی می تواند 
گسترش روابط اقتصادی و تجاری تهران -  آستانه 
و دیگر کشورهایی را که در آینده به این مسیر 
متصل خواهند شد، تسهیل کند. رئیس جمهور 
با بیان اینکه یکی از اولویت های سیاست خارجی 
ایران نقش آفرینی موثر در افزایش همگرایی 
منطقه ای از طریق گسترش تجارت از مسیر ایران 

به عنوان یک مسیر امن، کم هزینه و سریع است، 
افزود: ایران جایگاه منحصر به فردی در جغرافیای 
راهبردی منطقه دارد و می تواند مسیر اتصال بین 
 منطقه ای از شرق و جنوب آسیا به اروپا باشد.

دکتر رئیسی از اینکه امروز با عنایت به برنامه های 
دولت مردمی جمهوری اسلامی جهت گسترش و 
توسعه روابط با همسایگان و کشورهای منطقه، 
نخستین قطار ترانزیتی کشور دوست قزاقستان از 
کریدور شرقی-  غربی از مسیر جمهوری اسلامی 
 ایران در حال تردد است، اظهار خرسندی کرد

شرکت های  اینکه  به  اشاره  با  رئیس جمهور 
حمل ونقل بین قاره ای مدت هاست علاقه مند 
کریدور شرقی-  غربی و شمالی و جنوبی از 
مسیر جمهوری اسلامی ایران شده اند، تصریح 
کرد: با برداشته شدن محدودیت های کرونا و 
فعال شدن شرکت های حمل ونقل بین المللی 
این مسیر به خصوص برای کشورهای آسیایی 
پیدا کرده است.  اهمیت ویژه ای  اروپایی   و 
آیت ا... رئیسی دلیل استقبال کشورهای آسیایی 
و اروپایی از این کریدور را به صرفه بودن از نظر 

هزینه و زمان و وجود امنیت در جمهوری اسلامی 
ایران دانست و خاطرنشان کرد: ایران به واسطه 
تصریح سیاست های بالادستی اهتمام جدی به 
حوزه حمل ونقل ریلی دارد. رئیس جمهور با بیان 
اینکه تامین نیازها و رفع موانع ترانزیت ریلی 
در سریع ترین زمان ممکن از اولویت های دولت 
جمهوری اسلامی ایران است و همه کشورهای 
جهان می توانند روی مسیر ایران حساب کنند، 
بیان کرد: امید است با فعال تر شدن این کریدور، 
مراودات تجاری کشورهای آسیای میانه از مسیر 
ایران روز به روز گسترش یافته و در واقع پنجره و 
مسیر سودآورتری را در عرصه تجارت و بازرگانی 
بین المللی شاهد باشیم. »قاسم ژومارت توکایف« 
رئیس جمهور قزاقستان نیز در این مراسم با مهم 
توصیف کردن همکاری کشورش با جمهوری 
اسلامی ایران در راه اندازی این کریدور ریلی و با 
قدردانی از تلاش های صورت گرفته در این مسیر 
گفت: امیدوارم این پروژه همان گونه که آقای 
رئیسی بیان کردند، بند به بند و به صورت کامل 

اجرایی شود. 

مردمی بودن باید خود را 
در اقتصاد نشان دهد

رئــــیس مرکز تحقیقــــات 
استراتژیک ریاست جمهوری با 
بیان اینکه شعار دولت سیزدهم 
مردمی بودن است، گفت: مردمی 
بودن دال مرکزی انقلاب اسلامی 
رئیسی  به  مردم  رأی  و  است 
یعنی بازگشت به شعار انقلاب 
اسلامی. این شعار باید خود را در 
سیاست های دولت نشان دهد. 
محمدصادق خیاطیان بیان کرد: 
همه گفتمان ها میل به تببین و 
تئوری پردازی دارند. تبیین جنبه 
نظری گفتمان عدالت و جمهوریت 
بسیار ضروری است. وی تاکید 
کرد: باید مفهوم مردمی بودن و 
جمهوریت مشخص شود. معتقدیم 
حضور مردم در همه صحنه ها باید 
وجود داشته باشد و جمهوریت 
فقط به معنای حضور مردم پای 
صندوق رأی نیست. . وی با بیان 
اینکه مردمی بودن باید خود را 
در اقتصاد نشان دهد، عنوان کرد:  
اقتصاد،  کردن  مردمی  الگوی 
سیاست داخلی و خارجی، آموزش، 
آموزه های  بر  مبتنی  سلامت 
اسلامی و اسناد بالاستی را باید 
در مرکز بررسی های استراتژیک 

ریاست جمهوری تهیه کنیم. 

 اجازه نمی دهیم که 
دست دشمن به حریم 

امنیت ما برسد

فرمانده کل سپاه با بیان اینکه 
دشمن بر طبل تحریک اذهان 
مردم می کوبد، گفت: با خدمت 
به مردم، روحیه فداکاری و گذشت 
اجازه نمی دهیم که دست دشمن 
به حریم امنیت ما برسد. سردار 
سرلشکر پاسدار حسین سلامی با 
بیان اینکه مردم ایران می دانند که 
آنچه در ذهن رهبر معظم انقلاب 
می گذرد جز سعادت، پیشرفت، 
امنیت، استقلال، آزادی و حرمت 
این جامعه نیست تصریح کرد: 
قدرت فیزیکی یک نظام خوب 
است، اما اگر حکمت رهبری پشت 
آن نباشد آن قدرت به عکس خود 
تبدیل می شود مانند آمریکا که 
فاقد یک رهبر با روحیه کاریزما 
بوده و از قدرت حکمت برخوردار 
نیست و همین امر باعث فرسایش 
روح جامعه می شود. ما به بهترین 

روش یعنی تولید امنیت است. 

رئیس جمهور

 افزایش همگرایی منطقه ای 
اولویت های سیاست خارجی ماست 

بی اعتقادی تخم مرغ گذاران 
 در سبد آمریکا 

به پیشرفت ایران 

وزیر کشور گفت: کسانی که تخم 
مرغ های خود را در سبد آمریکا 
می گذارند، به پیشرفت کشور اعتقادی 
ندارد. احمد وحیدی اظهار کرد: 
گفتمان ها پیش از اینکه خلق شوند، 
کشف می شوند، گفتمان ها دارای 
زمان و مکان هستند. عدالت، ارزش 
ذاتی است. مردمی بودن هم در اسلام 
یک ارزش ذاتی است. مردم سالاری ما 
در جمهوری اسلامی هیچ ربطی به 
دموکراسی غربی ندارد و فلسفه این دو 
با هم متفاوت است. عدالت و مردمی 
بودن، گفتمانی محدود به زمان نیست 
و فراتر از زمان و مکان است و باید 
نگاه عمیق تری به آن داشت. وحیدی 
خاطرنشان کرد: سوال این است که 
عدالت و مردمی بودن را باید در چه 
مفهومی قالب بندی کنیم؟ تعریف و 
مصداق عدالت و مردمی بودن خیلی 
مهم است. شرکت در انتخابات یکی از 
مصادیق مردمی بودن است اما همه 
تعریف مردمی بودن یعنی مشارکت 

سیاسی؟


